
Nejhojněji obdaruje budoucnost ten, 
kdo všechno dává současnosti.
                                   Camus

Zápis do kroniky města Chodova za rok 1997

Činnost městského zastupitelstva

    V roce 1997 organizoval městský úřad pro veřejnost „Hovory s radnicí“ , na kterých tajem-
ník úřadu s vedoucími odborů diskutovali s občany Chodova.  Hovory proběhly 27.února a 
22.října.
    Městská rada zasedala v tomto roce celkem dvacetkrát a městské zastupitelstvo šestkrát. Na 
pravidelných jednáních se řešily běžné záležitosti související s městem a dále se řešilo:

- poskytování finančních příspěvků sportovním organizacím; školním zařízením na úhradu 
nákladů při uskutečňování ozdravných zájezdů, výletů, soustředění; kulturním zařízením 
(například divadlu v Chebu na obnovu po požáru); armádě spásy v Karlových Varech na 
provoz azylového domu, Nadaci dobré vůle pro děti z dětských domovů a ústavů sociální 
péče; římskokatolické církvi na dětský tábor Exodus.

- průběh výstavby nové budovy radnice.
- výstavby Penny marketu firmy Rewe s. r. o.
- rekultivace Smolnické výsypky – Bílá voda.
- prodej rozestavěného objektu za autobusovým nádražím v Luční ulici.
- sloučení Tatrovic s Chodovem (odloženo na rok 1998).
- další prodej bytů ve městě.
- zřízením záchranného centra ve městě.
- zpracováním strategického plánu rozvoje města (spolupráce s americkou firmou Barents 

Group LLC).
- poskytnutí humanitární a finanční pomoci obcím na Moravě a ve Slezsku postiženým po-

vodněmi.

V roce 1997 pracovaly na městském úřadě v Chodově tyto odbory:

Správní odbor vedoucí Zdeněk Bujárek
Ekonomický odbor vedoucí ing. Marcela Kubicová
Sociální odbor vedoucí Věra Marková
Odbor stavebního úřadu vedoucí Václava Rabasová
Odbor rozvoje města vedoucí Jan Sinkule
Odbor správy majetku města vedoucí Václav Krpejš
Obecní živnostenský úřad vedoucí Bohuslav Vála

Od prosince – odbor životního prostředí – vedoucí ing. Lenka Turečková
Do funkce vedoucí odboru byla jmenována od 1. 12. 1997

V průběhu roku došlo k personálním změnám v některých komisích.

- Z funkce člena kontrolní komise byl v únoru odvolán pan Martin Novotný. V dubnu byla do 
této funkce jmenována paní Hana Žáková.



- V únoru byla jmenována pracovní komise pro posouzení útlumu předškolních zařízení pro 
školní rok 1997/98.
Složení komise: Předseda Václav Krpejš (vedoucí OSMM)

   Členové - Jana Macková (referentka ŠÚ Sokolov)
Věra Marková (vedoucí sociální odboru)
Rudolf Petrlík (člen městské rady)
Pavel Sládek (člen městského zastupitelstva)
Mgr. Blanka Stojanová (členka městského zastupitelstva)
Petr Šandera (pracovník odboru stavebního úřadu)

- V souvislosti s konkurzním řízením na ředitele zvláštní školy v Chodově a Domu dětí a mlá-
deže byli členy konkurzní komise jmenování Mgr. Blanka Stojanová a ing. Jan Smolka.

- V listopadu byli jmenováni členové komise ekonomického rozvoje města. 
     Členové - ing. Rudolf Borýsek

ing. Jaroslav Roks
Petr Zeman

                                   Miroslav Jirkovský
Ing. Jan Dušek
Emil Dolinský
Václav Rumlena

    V závěru roku byl provoz na městském úřadě omezen z důvodu stěhování jednotlivých od-
borů do nové budovy radnice. V úředních dnech byly naléhavé a neodkladné záležitosti řešeny 
prostřednictvím kanceláře tajemníka úřadu.
    Důsledkem stěhování odborů ze staré budovy radnice do budovy nové bylo odpojení 
městského rozhlasu.

Hospodaření města

   Město Chodov hospodařilo v roce 1997 dle schváleného rozpočtu městským zastupitelstvem 
dne 9. Prosince 1996. Příjmy i výdaje byly v celkové výši 166 630 tisíc Kč. Na základě usne-
sení Okresního shromáždění v Sokolově byla do rozpočtu města Chodova zahrnuta státní do-
tace ve výši 12 039 tisíc Kč, která byla určena na sociální dávky – 5 350 tisíc Kč, na škol-
ství – 2 739 tisíc Kč a výkon státní správy – 3 896 tisíc Kč.
    V průběhu roku došlo rozpočtovými změnami k navýšení rozpočtu města na částku 
192 897 tisíc Kč. Celkové příjmy k 31. 12. 97 dosáhly výše 211 960 tisíc Kč, výdaje na stejné 
období byly v výši 189 960 tisíc Kč.
    Město čerpalo v průběhu roku úvěry v celkové výši 41 946 tisíc Kč a obdrželo bezúročnou 
půs¨hčku ze Státního fondu životního prostředí ve výši 17 500 tisíc Kč. Celkový podíl dlu-
hové služby na příjmech obce v roce 1997 – 5,82 %, což představovalo dluh na jednoho ob-
yvatele města ve výši 4 900 tisíc Kč.
    Největší investiční akcí v roce 1997 byla výstavby budovy radnice, pokračující rekon-
strukce čističky odpadních vod a rekonstrukce balkónů věžového domu ve Školní ulici čp. 
735.
    Hospodaření města Chodova v ruce 1997 skončilo přebytkem hospodaření ve výši 22 488 
tisíc Kč.



Výdaje jednotlivých kapitol

                                              Schválený rozpočet Skutečné čerpání

Životní prostředí 3 157 tisíc Kč 3 105 tisíc Kč
Doprava 11 003 tisíc Kč 10 643 tisíc Kč
Školství a kultura 24 318 tisíc Kč 24 917 tisíc Kč
Vnitřní správa 25 414 tisíc Kč 23 453 tisíc Kč
Sociální věci a zdravotnictví 8 369 tisíc Kč 10 141 tisíc Kč
Místní hospodářství 82 293 tisíc Kč 104 460 tisíc Kč
Výstavba 3 350 tisíc Kč 4 026 tisíc Kč
Všeobecná pokladní správa 8 726 tisíc Kč 8 726 tisíc Kč

Průmysl, obchod, služby, bezpečnost ve městě

    Ve skladbě průmyslových podniků se v tomto roce nic nezměnilo. K průmyslovým podni-
kům ve městě patřily Chodos Chodov s. r. o. , Thun Karlovarský porcelán a Sklárna. Pracovní 
příležitosti nabízela také nedaleká Sokolovská úhelná a. s. , dřívější Palivový kombinát ve Vř-
esové. Zde byla v roce 1997 dostavěna moderní ekologická elektrárna.
    V tomto roce bylo v našem městě 590 nezaměstnaných obyvatel. Zprostředkovatelem pra-
covních míst pro nezaměstnané je Úřad práce, jehož pobočka byla v květnu otevřena v Cho-
dově, v Osadní ulici čp. 669.

Thun Karlovarský porcelán a. s.

    V roce 1997 byla dokončena oprava fasády dalších dvou budov závodu (administrativní bu-
dova a budova prvovýroby).
    Výroby plochých výrobků technologií talkového lití se plně osvědčila a byly na ní převe-
deny všechny ty, které tomu svým množstvím vyhovují.
    I v roce 1997 přetrvávala nepříznivá obchodní situace způsobená dopadem špatné hospodář-
ské situace české republiky na kupní sílu obyvatel. K výraznějšímu zlepšení došlo až teprve 
koncem roku, a to i díky velkému exportu do Ruska. Přes veškeré problémy závod splnil 
hlavní ukazatel plánu - zisk.
    Před koncem roku byl zpracován nový videoprogram o výrobě růžového porcelánu se za-
měřením na zvýšení propagace. Současně byl připravován i nový katalog výrobků.

Bytservis

    V roce 1997 pokračovalo město v prodeji bytů. Celkem bylo prodáno 78 bytových jedno-
tek.
    Bytservis převzal od města nové byty vybudované formou střešní nadstavby v Lipové ulici.
    Velké problémy byly s neplatiči nájemného. Dluh na nájemném za byty v majetku města 
vzrostl v průběhu roku na 8,5 mil. Kč. Během roku 1997 pokračovalo město ve vystěhování 
největších dlužníků do holobytů, případně sestěhovávalo nájemníky do společného nájmu (do 
jednoho bytu se umisťují 2 nebo 3 rodiny dle velikosti bytu).



    Bytservis najal firmu zabývající se vymáháním dluhů od neplatičů. Díky tomuto opatření se 
sice nepodařilo výrazně omezit růst dlužních částek, ale bylo možné přidělit žadatelům o uza-
vření nájemné smlouvy na byty v majetku města za rok 1997 celkem 67 bytových jednotek 
(výhled přepokládal přidělení maximálně 15 bytů).
    Topná sezóna končila již 16. května. Nová topná sezóna začala 11.září a opět výměníky, 
které byly opravovány začaly s dodávkou tepla o pět dní pozdějí.

Česká pošta

Začátkem roku změnila provozní dobu. Uzavírací doba byla od března 1997 posunuta z 18°° 
hodiny na 1730 hod. Jak k této změně, tak k celkové úrovni poskytovaných služeb jsou ve 
městě připomínky.

Soukromé podnikání
   Na území Chodova působilo v letošním roce 1 489 hospodářských jednotek. Nejvíce se pod-
nikalo v oblasti maloobchodu a oprav spotřebního zboží; výroby kovových konstrukcí a ko-
vodělných výrobků; stavebnictví; velkoobchodu; zprostředkování obchodu a služeb převážně 
pro podniky.
    Další skupinu tvořili podnikatelé, jejichž předmětem podnikání byl oděvní průmysl; výroba 
elektrických strojů a přístrojů; prodej a údržba motorových vozidel; prodej pohonných hmot; 
pohostinství a ubytování; pozemní doprava; potrubní přeprava; činnost spojená s úvěry a poji-
šťovnictvím; zdravotnictví; veterinární a sociální činnost; činnost společenských organizací, 
rekreační, kulturní, sportovní činnost a ostatní služby.
    Nejméně početnou skupinu tvořili podnikatelé podnikající v oblasti zemědělství, mysli-
vosti, lesnictví; výroby potravin a nápojů; textilního průmyslu; výroby nekovových výrobků, 
strojů a zařízení, nábytku a zpracovatelského průmyslu.

Škoda autocentrum Sael

    V našem městě byla v lednu otevřena značková prodejna automobilů Škoda. Kromě prodeje 
nových a ojetých automobilů nabízí také prodej náhradních dílů a autopříslušenství. Autocen-
trum nabízí zákazníkům také servis automobilů.

COOP Supermarket

  

  Síť obchodních služeb rozšířilo spotřební družstvo Jednota počátkem roku o nové otevřený 
obchodní dům – supermarket. V jediné veliké hale supermarket nabízí potraviny, zeleninu, 
uzenářské a masné výrobky, cukrárenské výrobky, drogerii, nápoje a podobně. Supermarket se 
nalézá za čerpací stanicí Benzina, směrem na Karlovy Vary.

Ukázka průměrných cen některých druhů potravin v tomto roce:

1 litr mléka 10,20 Kč
1 kilogram hrubé mouky 10,50 Kč
1/4 kilogramy másla 31,00 Kč
1 kilogram cukru krystalu 17,30 Kč
1 vejce   3,00 Kč
1 kilogram kuřete 69,00 Kč



1 kilogram hovězího zadního           149,00 Kč
1 kilogram vepřové kýty           138,00 Kč

Policie České republiky

    Policisté obvodního oddělení v Chodově provedli ve spolupráci s Dopravním inspektorá-
tem Policie České republiky v Sokolově namátkové kontroly zaměřené na dodržování ome-
zené rychlosti ve městě a bezpečnosti v silničním provozu. V průběhu roku byly prováděny 
další kontroly například parkování osobních vozidel, akce zaměřené na technický stav vozidel 
a zejména kontroly se zaměřením na řízení vozidel po vlivem alkoholu.
    Policisté dále řešili případy trestné činnost. Převládalo páchání trestných činů recidivisty a 
osobami rómské národnosti. Mezi pachateli trestných činů však byli i nezletilí, jejichž věk se 
stále snižuje. Trestná činnost se týkala například vloupání do sklepů, bytů, zahrádek, garáží, 
osobních vozidel. Nejčastějšími přečiny byly krádeže autorádií a krádeže jízdních kol.
    Docházelo také k fyzickému napadání osob po vlivem alkoholu v restauracích i v bytech. 
Ojediněle se vyskytly případy násilné trestné činnosti s rasovým podtextem („skini“ versus ró-
mové).
    Nejvýraznějším problémem byly krádeže peněženek, tašek, státních poznávacích značek 
z automobilů, poškozování laku a pneumatik u vozidel. Celkem bylo za rok 1997 evidováno 
592 trestných činů různého druhu a na úseku přestupků 570 případů.

Městská policie

    I nadále spolupracovali strážníci městské policie s policisty OOPČR. Například při zjišťo-
vání či dopadení pachatele přestupku nebo trestného činu, zjišťování majitelů vozidel brání-
cích provozu na komunikacích ve městě. Spolupracovali při červnové bezpečnostní akci – 
kontroly řidičů vozidel a podezřelých osob.
    V roce 1997 se snížil počet zásahů proti toxikomanům Strážníci soustavně kontrolovali mí-
sta, kde se toxikomané zdržují, zároveň kontrolovali odlehlá místa ve městě a také obvody se 
zvýšeným počtem rómského obyvatelstva. Dále se strážníci zabývali zjišťováním majitel auto-
vraků a likvidací autovraků.
    Na nouzovém kanálu na CBS pásmu zachytila Městská policie 23 nouzových volání o po-
moc, jednalo se převážně o autonehody, ale také o informace občanů oznamujících trestnou 
činnost, pohyb pachatelů a žádosti s o přivolání lékaře k nemocnému.
    V budově Městské policie v Chodově byla zřízena telefonní stanice s tísňovým voláním na 
číslo 156. Linka je nepřetržitě a bezplatně dostupná. Městský policie se podílela na bezpeč-
nostních akcích na Moravě v době záplav.

Sbor dobrovolných hasičů
    V roce 1997 pokračovaly úpravy vnitřních prostor požární zbrojnice. V květnu zde bylo na-
instalováno svolávací zařízení Motorola, které napomohlo organizaci výjezdů. Průběžně do-
cházelo k přestrojování a přezbrojování hasičů.
    Výjezdů bylo v roce 1997 celkem 69 (technické zásahy 24, požáry 37, námětová cvičení 4, 
plané poplachy 4). Ve městě zasahovali hasiči celkem 23 krát.
    Technické zásahy s týkaly otevření bytu, čerpání vody, likvidace olejů a benzinových skvrn. 
K nečastějším požárům patřily požáry kontejnerů, bytů, elektrického vedení, pneumatik, auto-
mobilů, lesních a lučních porostů.
    V létě hasiči jako první dobrovolníci spolupracovali při zajišťování záchranných prací na 
Moravě, kterou postihly záplavy.



    Koncem roku pomáhali hasiči při stěhování a montáži nábytku do prostor nové budovy rad-
nice. V oblasti sportovní činnosti se hasiči zúčastnili čtyř soutěží na úrovni oblastních a okres-
ních kol.

Výstavba ve městě, kulturní památky

Výstavba nové budovy radnice

    Pro život města byla v roce 1997 významnou investiční akcí výstavba nové budovy úřadu. 
Po celé řadě jednání vedených od roku 1992 bylo v závěru roku 1996 rozhodnuto o výstavbě 
nové radnice v prostoru bývalého dětského hřiště v ulici Komenského. Stavba byla vyhlášena 
veřejnou obchodní soutěží tak, že výstavbu i zpracování projektové dokumentace zajišťoval 
jeden dodavatel. Projekční organizaci KV Engineering Karlovy Vary byl zadán úkol na-
vrhnout čtyřpodlažní administrativní budovu s jedním podzemním podlažím, která bude pro-
pojena se stávajícím objektem obřadní síně. Nezbytnou podmínkou zadání bylo naprojekto-
vání bezbariérové administrativní budovy s výtahem, který je opatřen ovládacími prvky se sle-
peckým písmem. Celou stavbu zajišťovala akciová společnost Armabeton, divize Plzeň.
    Vlastní rozmístění jednotlivých odborů bylo provedeno podle praktických zkušeností tak, 
aby nejčistěji navštěvované kanceláře byly umístěny v přízemí budovy (odbor sociálních věcí 
a zdravotnictví, správní odbor – podatelna, evidence obyvatel, matrika, stížnosti a přestupky). 
V přízemí je i živnostenský úřad.
    V prvním patře jsou všechny technické odbory úřadu – stavební úřad, odbor správy majetku 
města, odbor rozvoje města a odbor životního prostředí. Z prvního patra je možné spojovacím 
tunelem projít do prostor kanceláře budovy obřadní síně, kde sídlí starosta města, zástupce sta-
rosty, vedoucí kanceláře starosty (sekretářka a tisková mluvčí) a kontrolní úsek.
    Ve druhém patře je umístěn ekonomický odbor, odbor školství,mládeže, kultury a sportu a 
kancelář tajemníka úřadu. Do tohoto patra je také situována velká zasedací síň.
    Stavební část nové budovy úřadu byla rozpočtována na částku 32 206 tisíc Kč. Nákup no-
vého nábytku (zhruba do 70 % kanceláří) a dalšího dovybavení (informační systém, elektro-
nická evidence docházky atd.) si vyžádal bezmála 5 miliónů Kč, které byly uhrazeny z roz-
počtu města.
    Celá realizace stavby proběhla ve velmi krátkém termínu 9 měsíců
- na základní kámen starost města a zástupce dodavatelské firmy poklepali dne 13. Března 
1997, kolaudace stavby proběhla dne 15. Prosince 1997. V závěru roku bylo organizováno 
stěhování všech odborů tak, aby k termínu prvního pracovního dne roku 1998 bylo připraveno 
slavnostní otevření a byl zahájen běžný neomezený provoz úřadu v novém radničním areálu.

Čistička odpadních vod

V roce 1997 pokračovaly stavební práce na čističce odpadních vod. Byla dokončena stavba 
objektu obloukového separátoru, provozní budovy lapače písku, usazovací nádrže a jedné do-
sazovací nádrže. V listopadu byly uvedeny části A a B do zkušebního provozu. Finanční ná-
klady stavebních prací provedených v tomto roce na čističce činily 35 miliónů Kč.

Česká spořitelna

    Firma 1. Stavební a. s. Karlovy Vary prováděla v roce 1997 rekonstrukci vnějších a vnitř-
ních prostor budovy pobočky České spořitelny. Při rekonstrukci bylo zachováno obvodové 
zdivo a nosná zeď ve středu objektu. Všechny ostatní příčky byly nahrazeny novými, čímž se 



rozšířilo prostory pro veřejnost. V zadní části budovy byl objekt rozšířen o přístavbu personál-
ního schodiště. Rekonstrukce byla dokončena v prosinci.

Penny market
    V říjnu zahájila firma Marienbau z Mariánských Lázní stavbu Penny marketu pro firmu 
Rewe s. r. o. Praha. Místem stavby je parkoviště v ulici U Koupaliště.

Podkrovní byly v Lipové ulici

    V Lipové ulici bylo v září zkolaudováno šest podr¨krovních bytů, dostavěných ve druhé po-
lovině roku. Noví nájemníci, kteří se do bytů již koncem září nastěhovali, složili kauci v roz-
mezí 20 –40- tisíc Kč. dle velikosti bytu. Tato kauce se po dvou letech vrátí zpět těmto nájem-
níkům. Po nastěhování nájemníků se na bytech vyskytly závady, které bude odbor správy ma-
jetku města reklamovat u dodavatelské firmy. Nájemné bylo stanoveno na trojnásobek 
běžného nájemného – konkrétně 32,20 Kč za 1 m2 podlahové plochy.

Kabelová televize Catr

    Pokračovala ve výstavbě zásuvek v ulicích Osadní, ČSA, Poděbradova, U Porcelánky, 
ČSM, Luční, ČSO, U Koupaliště, 9. Května, Jiráskova, Dukelských hrdinů, Čapkova, Roose-
veltova a stará i nová Husova ulice. Na kabelovou televizi byla napojena také nová budova 
radnice. Dodatečně byly napojovány jednotlivé byty v těch ulicích, kde již zásuvky byly insta-
lovány v minulých letech. K 31. 12. 1997 bylo napojeno 3 958 zásuvek. V tomto roce došlo 
k navýšení poplatku za povinnou nabídku televizních kanálů z 35 Kč na 38 Kč a za základní 
nabídku ze 70 Kč na 76 Kč.

Další výstavba a opravy ve městě

    Počátkem roku byla dokončena stavba autocentra Sael v ulici Karlovarské čp. 140 a zahájen 
zkušební provoz.
    V Nádražní ulici čp. 265 bylo dostavěno Elektro Ježek a v průběhu roku dokončeny terénní 
úpravy.
    Firma 1. Stavební a. s. Karlovy Vary pokračovala v rekonstrukci balkónů na věžových do-
mech ve Školní ulici čp. 735.
    V květnu byla otevřena kuželna v přístavbě restaurace a hotelu Nautilus v Poděbradově 
ulici.
    U suna ve Školní ulici byla zahájena výstavba malometrážních obchodů.
    Jelikož docházelo k podmáčení evangelického kostela, byly zde provedeny úpravy kanali-
zace. Chodník a parkoviště byly opatřeny zámkovou dlažbou.
    Také prostranství mezi budovami hudebního a výtvarného oboru ZUŠ bylo vydlážděno. 
Svým vzhledem navazuje na prostranství před hasičskou zbrojnicí.
    V průběhu roku pokračovala výměna veřejného osvětlení v ulicích Hlavní, Revoluční, Po-
lní, Zahradní, Žižkova, Lipová až k ulici U koupaliště. Zároveň bylo vyměněno osvětlení i 
v ulici U Porcelánky (areál Technických služeb) až k ulici Nádražní.
    Mezi městským tržištěm a nákupním střediskem Luna došlo v říjnu k havárii teplovodu, 
proto zde byla provedena jeho rekonstrukce.
    Dále pokračovala plynofikace v prostoru Hrnčířské ulice.
    Mimo topnou sezónu byly prováděny opravy výměníkových stanic a teplovodů vedoucích 
mezi výměníkovými stanicemi v ulicích U Porcelánky, Lipová, Hlavní a Zahradní.



Kulturní památky
    Z budovy městského úřadu na náměstí Míru čp. 39 byl z důvodu stěhování do nové budovy 
radnice sejmut městský znak, který bude restaurován a poté umístěn na nové budově radnice.
    Při úpravách parkoviště před evangelickým kostelem byla nalezena část památníku, který 
byl věnován obětem válek v letech 1848 – 1898 a zároveň 50. výročí korunovace císaře Fran-
tiška Josefa I. Památník v minulosti stál v parku u evangelického kostela.

Kulturní, společenský a politický život, sport

Kulturní a společenské středisko
    Mimořádnou vzdělávací a výchovnou úlohu zaujímal projekt „Mládež a kultura“, určený 
pro děti mateřských, základních a středních škol. V rámci projektu se uskutečnilo 78 filmo-
vých představení, 29 koncertů, 4 velké komponované besední pořady a 27 divadelních před-
stavení. Celkem se 138 představení účastnilo téměř 24 tišíc dětí, žáků a studentů. 
    Velký zájem byl o zábavné pořady a „Jeviště bez líčidel“, na kterých se chodovským divá-
kům představili přední čeští umělci, například Bronislav Poloczek, Ladislav Potměšil, Iva Jan-
žurová, Jana Paulová, Miroslav Donutil, Jiří Suchý, Jitka Molavcová a Jiří Lábus.
    Pro širokou veřejnost se uskutečňovaly výstavy v prostorách městské galerie.
    Poprvé se v tomto roce uskutečnily country bály, které se postupně staly pravidelnou spole-
čenskou akcí.
    V září zde bylo uvedeno do provozu televizní studio, které bylo vybudováno vlastními si-
lami ze skladištních prostor. Zkušební vysílání televizního studia bylo zahájeno v polovině 
prosince, kdy byla nepřetržitě vysílána informační zpravodajská smyčka.
    Oblíbené byly tržní akce, které přesahovaly rámec města. Tržní akce probíhaly v prostran-
ství okolo KaSSu – v ulici Školní, Hlavní a náměstí ČSN.

Tržní akce, chodovská pouť a slavnosti

Josefovské trhy 22. březen
Čarodějnický jarmark 30. duben
3. chodovské letní slavnosti 28. červen, konaly se ve Staré Chodovské
Vavřinecká pouť 9. a 10. srpen
Havelské posvícení 11. říjen
Vánoční trhy 13. prosinec

Městská galerie

    V roce 1997 proběhly tyto výstavy:

Výstava absolventů výtvarného oboru ZUŠ Chodov 9. – 30. duben
Prodejní výstava zdravotního a víceúčelového nábytku 12. – 17. květen
Výstava výtvarné části soutěže ZŠ „O pohár starosty města“ 1. - 19. červen
Výstava „Jak vypadá AIDS“ 23. - 30. červen
Výstava modelů letadel, vozidel a bojové techniky 8. - 18. září

Music club „S“

    V průběhu roku zde vystupovaly kromě domácích kapel také rockové skupiny ze zahraničí, 
například Blood Sessivns z Holandka, ruská skupina Manifest z Volgogradu, americká jazz-



hard-corová skupina Sabot ze San Franciska. Z českých kapel to byly Sir Legged Dog, Gene-
tic Rekonstruction of Brain, Mute Eyet a jiné. Vystoupil zde i karlovarský performer Milan 
Kozelka, vystavovaly se výtvarné práce M. Exnera a M. Benedy pod názvem „Pití pod našima 
věcma“.
    K 31. prosinci byl Music club „S“ uzavřen.

Městská knihovna
    V roce 1997 se do knihovny přihlásilo 1 429 čtenářů, z toho 473 dětí, Knihovna byla v ob-
dobí 3. až 13. ledna uzavřena pro veřejnost z technických důvodů, což se odrazilo v počtu vy-
půjčených knižních jednotek.
    V lednu byla na žádost Obecního úřadu Tatrovice uzavřena přidružená místní knihovna. 
K 30. červnu byla uzavřena z ekonomických důvodů pobočka v Chodově. Většina dětské lite-
ratury z této pobočky byla převedena na základní školy, mateřské školy a stacionář. Literatura 
pro dospělé byla převedena do fondu městské knihovny, fondu střediska a pobočky ve Staré 
Chodovské.
    V dětském a hudebním oddělení byl v průběhu roku spuštěn výpůjční protokol přes počítač. 
Od září byl počítač umístěn i ve studovně. Pro uživatele byly připraveny různé multimediální 
encyklopedie a jazykové kurzy na CD ROM.
    Nejčtenějšími knihami v oddělení pro mládež v tomto roce byly knihy o zvířatech, dis-
neyovky a dívčí romány od Lenky Lanczové. V oddělení pro dospělé se nejvíce četly životo-
pisy herců, zpěváků a politiků, Palmer, Michael a Javořická.

Svazy a spolky
    V září otevřela chodovská základní organizace Českého svazu ochránců přírody dva nové 
oddíly mladých ochránců přírody pro děti a mládež. Oddíly se nazývají Ještěrky a Mývalové.
    Členové organizace se podílejí na ozdravování životního prostředí města. Organizovali 
čištění lesoparku v lesní ulici, prováděli prořezávku hlohů napadených spálou, likvidovali bol-
ševník, dále prováděli dendrologický průzkum stromů v oblasti výstavby Penny marketu, pra-
covali na úpravách a prořezávkách stromů.
    Do činnosti se zapojili i nejmladší formou sběru kaštanů, žaludů pro lení zvěř a čištěním a 
opravou ptačích budek. Pro děti – členy se uskutečnil letní tábor.

    Základní organizace Českého svazu chovatelů v Chodově oslavila v tomto roce 50. výročí 
svého trvání. Chovatelé již po dobu  třiceti let pravidelně každý rok pořádají výstavy domá-
cího zvířectva.

    Dále v Chodově pracují například Junák, Základní organizace Českého svazu zahrádkářů a 
další.

Dění ve městě

    V červnu zavítal do Chodova poslanec České strany sociálně demokratické Rudolf Tomí-
ček na setkání s chodovskými občany, které se uskutečnilo v KaSSu. Zúčastnil se také zahá-
jení výstavy v městské galerii „Jak vypadá AIDS“, kterou pořádala sokolovská ČSSD ve 
spolupráci s Okresní hygienickou stanicí a sdružením SOHO. Posléze navštívil zdejší stacio-
nář pro mentálně postižené děti.

    Místní organizace ČSSD otevřela v srpnu novou kancelář pro styk s veřejností. Při této pří-
ležitosti zavítal d Chodova poslanec Parlamentu České republiky Rudolf Tomíček a senátor 
Jiří Vyvadil. Kancelář se nachází v ulici Revoluční čp. 608.



    Ve druhé polovině roku vyvolala reportáž pořadu televize Nova „Na vlastní oči“ o róm-
ských emigrantech v kanadském Torontu vlnu emigrace Rómů z České republiky. Také cho-
dovský rómský aktivista Ladislav Hlaváč se nečekaně připojil k této vlně. Vedení „rómské po-
radny“ po něm převzal Dušan Giňa.

    V květnu se v prostorách mezi základní školou ve Školní ulici a tělocvičnou Obchodní aka-
demie uskutečnilo dvoutýdenní setkání křesťanského společenství baptistů. Na programu bylo 
představení amerického filmu Ježíš, dětský program s písněmi, hrami a biblickými příběhy, 
vystoupení kazatele ze Spojených států Donalda Engrana, folková skupina TBK s pantomi-
mou a svědectvím o životě s Bohem.

Sport

    V říjnu založili místní skateboardisté a bruslaři sportovní organizace SK–8-Klub a zároveň 
podali žádost o začlenění do české asociace skateboardingu a in line. V důsledku problémů, 
které vznikaly při provozování tohoto sportu v ulici Staroměstské, v pěší zóně, požadují jeho 
příznivci do budoucna vybudovat skatepark ve městě. Prozatím skateboardisté jezdí za nedo-
stavěným objektem v luční ulici.

    Členové sportovních klubů a tělovýchovných jednot ve městě každoročně poměřují své vý-
kony na nejrůznějších sportovních přeborech, turnajích a závodech na úrovni okresní, ob-
lastní, republikové i mezinárodní.
    Mezi kluby, jejichž členové takřka pravidelně získávají cenná umístění a tituly, patřily 
v tomto roce TJ Spartak,  Školní atletický klub, karate klub, TJ Batesta, kynologický klub a 
FK Stará Chodovská.
    
Sportovci roku
Tradicí se již stalo oceňování nejlepších sportovců, kteří úspěšně reprezentovali jak své kluby, 
tak i město. Slavnostní akt vyhlášení nejlepších sportovců proběhl dne 25. listopadu 1997 na 
Malé scéně KaSSu za účasti představitelů města Chodova a atletů pražské Dukly. Oceněni 
byly:

Kategorie mládežnická – kolektivy

Družstvo starších dorostenců oddílu basketbalu TJ Spartak
- 2. místo ve finálovém turnaji o titul mistra ČR – vicemistr ČR, účastník 1. doroste-
necké basketbalové ligy.

Družstvo mladších žáků Školního atletického klubu
- 6. místo v semifinále mistrovství ČR 

Kategorie dospělých – kolektivy

Družstvo kickboxu – Karate klub
- nejúspěšnější tým v ČR, získal 8 prvních, 4 druhá a 2 třetí místa

Kategorie mládežnická – jednotlivci

Svobodová Jana - úspěšná členka kickboxu – Karate klub



Kryl Daniel - člen oddílu tenisu TJ Batesta
Čepilová Lucie - atletika ŠAK, na mistrovství ČR 8. místo ve skoku do dálky
Mergl Lukáš - člen ŠAK, zařazen v širším výběru juniorské reprezentace ČR
Čechura Zdeněk - atlet ŠAK, člen reprezentačního výběru ČR do 17 let
Šulcová Daniela - atletka ŠAK, trojnásobná krajská přebornice
Smolný Roman - atlet ŠAK, dorostenecký reprezentant ČR
Konopásková Vladimíra - atletka ŠAK, juniorská reprezentantka ČR, vicemistryně ČR 

v běhu na 1 500 metrů
Pudivítr Miroslav - atlet ŠAK, juniorský reprezentant ČR
Pohůnek Miroslav - atlet ŠAK, na mistrovství ČR žactva získal 4. místo ve vrhu 

koulí
Zuzák Stanislav - člen oddílu basketbalu TJ Spartak, juniorský reprezentant ČR 

v basketbalu, účastník kvalifikačních turnajů na mistrovství 
Evropy juniorů

Kategorie dospělých – jednotlivci

Černý Miloš - reprezentant ČR v kickboxu – Karate klub, pětinásobný mi-
str ČR

Novák Miroslav - vytrvalec ŠAK
Orava Jan - člen SHD; 12. Místo na mistrovství světa v Dánsku v požárním 

sportu
Takáčová Hana - kulturistika TJ Spartak, 3. místo na mistrovství světa v trojboji
Trojáčková Libuše - členka Českého střeleckého svatu, mistryně ČR ve střelbě kuší

Kategorie trenéři mládeže

Štěpánková Růžena - vedoucí turistického oddílu
Štěpán Boleslav - dlouholetý trenér oddílu kopané TJ Spartak
Zuzák Václav - Trenér úspěšného dorosteneckého kolektivu basketbalistů TJ 

Spartak

Školství  

Mateřské školy

    V roce 1997 bylo ve městě v provozu sedm předškolních zařízení.

1. mateřská škola v Zahradní ulici, ředitelka Mgr. Ivana Petrušková, v provozu dvě běžné 
třídy a jedna ortoptická, zapsáno 56 dětí.

2. mateřská škola v Jiráskově ulici, ředitelka Eva Šrédlová, v provozu tři běžné třídy a jedna 
třída pro zdravotně oslabené děti, zapsáno72 dětí, provoz byl ukončen 30. 6. 1997

3. mateřská škola na náměstí ČSM, ředitelka Marta Vinterová, v provozu tři třídy, zapsáno 73 
dětí



5. mateřská škola ve Školní ulici, ředitelka Eva Vávrová, v provozu čtyři třídy, zapsáno 88 
dětí

6. mateřská škola v ulici U Koupaliště, ředitelka Marcela Davídková, v provozu tři třídy, za-
psáno 67 dětí

8. mateřská škola v Nerudově ulici, ředitelka Jana Piklová, v provozu čtyři třídy, z toho jedna 
pro děti alergiky, celkem zapsáno 89 dětí

9. mateřská škola v ulici U Porcelánky, ředitelka Jana Jansová, v provozu tři třídy, zapsáno 66 
dětí.

    Z důvodu uzavření 2. mateřské školy byla třída pro zdravotně oslabené děti z této koly pře-
vedena včetně pedagogických pracovnic a zdravotnic na 8. mateřskou školu.
    Celkem v tomto roce navštěvovalo předškolní zařízení 511 dětí, přičemž celková kapacita 
činila 537 míst. Z důvodů nenaplněnosti v předškolních zařízeních a vzhledem k prognózám 
pro příští léta, dojde zřejmě opět k dalšímu útlumu mateřských škol. 

Základní školy

    Základní škola v Komenského ulici, ředitel Mgr. Pavel Vlasák, počet učitelů 36, za-
psáno 714 žáků.
    V červnu 1997 ukončilo školní docházku 72 žáků, z nichž 36 bylo přijato na stření školy. 
Žáci se v rámci mimoškolní činnosti věnovali různým soutěžím. K největším úspěchům školy 
patřilo vítězství v městské soutěži „O pohár starosty města“, která se skládala z více než deseti 
dílcích soutěží. Prvenství v soutěži  představovalo zisk 10 000 Kč pro tuto školu a trvalý zisk 
poháru. Dalším úspěchem bylo vítězství v celookresní soutěži „Sportovní liga“. Škola si vý-
kony žáků vybojovala postupy do krajských případně regionálních soutěží – Pohár rozhlasu, 
recitace. Dále se žáci umístili v řadě výtvarných soutěží organizovaných různými nakladatel-
stvími, podniky, výrobci, filmovou společností, Besipem a podobně. Pro žáky byly uspořá-
dány přednášky, koncerty, zájezdy do divadla, zájezdy do planetária, na muzikálová předsta-
vení, do ZOO a školní výlety.

   Základní škola ve Školní ulici, ředitel Mgr. Milan Kovářík, vyučovalo 42 učitelů,
zapsáno 617 žáků.
   V červnu ukončilo docházku 71 žáků, z toho 18 bylo přijato na střední školy.  Mimoškolní 
aktivita byla zaměřena na práci s dětmi, především v oblasti sportu. Při škole pracoval atle-
tický kroužek, jehož členové závodí za Školní atletický klub při základní škole v Chodově , 
v atletických soutěžích Západočeské oblasti. V městské soutěži „O pohár starosty města“ 
škola opět získala 3.místo. Pro žáky byly organizovány školní výlety, večerní divadelní před-
stavení, besedy s tématikou drog, kriminality, módy a kosmetiky. 
   Při základní škole byl v dubnu otevřen nultý ročník pro děti méně přizpůsobivé či předško-
láky s různými dysfunkcemi. Třída byla zřízena v prostorách 1.mateřské školy. Cílem nultého 
ročníku byla příprava méně přizpůsobivých dětí na klasickou školní výuku. Ze 17 doporuče-
ných dětí započalo výuku pod vedením paní učitelky Magdalény Boumové osm dětí. V závěru 
výuky docházel do nultého ročníku pouze jeden žák. Nultý ročník ukončil svou činnost k 
31.květnu 1997. 

     Základní škola v Husově ulici , ředitel Mgr. Ladislav Stojan, učitelů 33, zapsáno 649 
žáků.



     Ze 79 žáků, kteří v červnu ukončili povinou školní docházku, bylo 49 přijato na střední 
školy. Největších úspěchů dosahovali žáci ve sportovních soutěžích , kdy škola patřila k abso-
lutní špičce okresu Sokolov. V soutěži „O pohár starosty města“ škola vybojovala druhé 
místo. Ve výtvarných soutěžích se škola zařadila k nejlepším dvaceti školám z 2000 škol za-
pojených do hnutí „Na vlastních nohou – Stonožka“. Tato akce byla tentokrát určena na po-
moc moravským školám poničeným povodní. Prodejem namalovaných stonožek, žákovských 
výkresů , samolepek s logem stonožek a školní burzou se žákům základní školy podařilo vy-
brat celkem 26 854,-Kč. V září školu osobně navštívila ředitelka hnutí, paní Bela Gran Jensen, 
s poděkováním a povzbuzením do další práce. Škola byla také vybrána k výrobě přání k 60.na-
rozeninám královny Norska, Sonji. Škola pokračovala v družební spolupráci se školou v SRN 
– Kamsdorfu a uskutečnila dvoudenní zájezd do Kamsdorfu.

    Zvláštní škol v ulici Nejdecké, ředitelka Zdeňka Nídlová, vyučovalo 13 učitelů, zapsáno 
91 žáků
    Škola se zapojila v rámci mimoškolní aktivity do nejrůznějších  soutěží – místní kolo SHM, 
turnaj ve stolním tenisu, soutěž ve šplhu „Veverka roku“, soutěž o nejlepší masku – dětský 
karneval, praktická dívka a praktický chlapec. Žáci soutěžili také v městské soutěží „O pohár 
starosty města“. Z důvodu dlouhodobé žloutenkové karantény se žáci nemihli zúčastnit okres-
ních soutěží J. K. Tyla v Plzni, koncerty country a folkové hudby, filmová představení. Pro 
děti bylo zajištěno představení magika z Břeclavi, návštěva městské požární zbrojnice, ná-
vštěva kostela svatého Vavřince a beseda se sociální kurátorkou Okresního úřadu v Sokolově. 
V rámci oslav Dne dětí a mládeže byly organizovány soutěže, karneval, táborák a výlet na 
hrad Křivoklát a Pražský hrad. V květnu byla uspořádána výstava žákovských prací v městské 
galerii.

Výsledky městské soutěže základních škol:

     Základní škola v Komenského ulici obhájila 1.místo a získala putovní pohár. Zároveň zís-
kala finanční odměnu v výši 10.000 Kč.
    Druhé místo vybojovala základní škola v Husově ulici s finanční odměnou 7.000 Kč.
    Třetí se umístila základní škola ve Školní ulici, získala 3.000 Kč.

Výsledky dílčích soutěží:

  1. ZŠ   2.ZŠ   3.ZŠ

Malá kopaná 1.místo 3.místo 2.místo
Běh Smolnickým kopcem 1.místo 2.místo 3.místo
Štafeta ve šplhu 2.místo 3.místo 1.místo
Vánoční laťka 1.místo 2.místo 3.místo
Košíková 1.místo 3.místo 2.místo
Skoky přes švihadlo 3.místo 1.místo 2.místo
Vybíjená 1.-2.místo 3.místo 1.-2.místo
Atletický čtyřboj 1.místo 2.-3.místo 2.-3.místo
Volejbal 1.místo 3.místo 2.místo
Technická tvořivost 1.místo 3.místo 2.místo
Všestrannost 2.místo 3.místo 1.místo
Recitace 1.místo 2.místo 3.místo
Poezie 1.místo 3.místo 2.místo
Próza 1.místo neúčast 2.místo



Výtvarná soutěž 2.místo 3.místo 1.místo
Pěvecká soutěž 2.místo 3.místo 1.místo

Základní umělecká škola

    V základní umělecké škole v tomto roce vyučovalo 20 interních a 5 externích učitelů pod 
vedením ředitelky PhDr. Ilony Juhásové. Školu navštěvovalo 544 žáků. Chod školy byl po 
celá rok narušován stavebními pracemi na požární zbrojnici.
    Škola uskutečnila celkem 95 akcí. Učitelé organizovali koncerty světoznámých umělců pod 
záštitou Kruhu přátel hudby. Učitelé a bývalí žáci školy účinkovali na vánočním koncertě. 
Tradicí se stal Dobročinný koncert ve prospěch stacionáře pro postižené děti. Třetím rokem 
pokračoval „Kurz tancování a zpívání rodičů s dětmi“. Kromě třídních přehrávek se žáci před-
stavili na vánočním koncertě. Absolventi hudebního oboru zakončili studium absolventským 
koncertem, absolventy výtvarného oboru výstavou v městské galerii. Pro základní a mateřské 
školy pokračoval cyklus výchovných koncertů, kterých se zúčastnili i žáci zvláštní školy a nul-
tého ročníku při ZŠ ve Školní ulici.
    V soutěži ZUŠ ve hře na dechové nástroje a akordeony měla chodovská ZUŠ zastoupení 
v oblastním kole. Nejlépe se umístili Jana Pitrová a Martin Chmelenský, oba získali 1.místo. 
Taneční obor vystoupil na přehlídce dětských tanečních skupin v Hořicích v Podkrkonoší. Li-
terárně dramatický obor reprezentoval s úspěchem školu v soutěži dětských recitátorů v ob-
lastním kole. Výtvarný obor vystavoval v galerii Duhová paleta v Karlových Varech, v Habar-
tově, v galerii VO ZUŠ Chodov „Děti dětem“. Škola měla zastoupení také v soutěžích Karlo-
varská růžička a Karlovarský skřivánek. Škola byla již druhým rokem garantem pěvecké části 
městské soutěže základních škol vyhlášení starostou města Chodova.

Koncerty Kruhu p řátel hudby při ZUŠ v roce 1997

6. březen Baroc  Jazz Quintet KaSS Malá scéna
10. duben Alfréd Strejček a Štěpán Rak evangelický kostel
1. květen Aleš Bárta, Ivan Kusnjer katolický kostel
2. říjen Petr a Pavel Šporcl, Michal Rezek sál ZUŠ
23. říjen Milan Zelenka evangelický kostel
27. listopad Trio cantabile evangelický kostel

Dům dětí a mládeže

    Do 31. srpna byla ředitelkou paní Jarmila Štípová. Od 1. září byla do funkce ředitelky jme-
nována paní Renata Doležalová, dosavadní vedoucí oddělení tělovýchovy.
    V domě dětí a mládeže bylo v provozu 38 kroužků, registrováno 750 dětí, z toho 152 nad 
15 let. Zaměstnanci byli tři pedagogičtí pracovníci v trvalém pracovním poměru a další 
externí zaměstnanci. Dům dětí a mládeže byl v roce 1997 garantem soutěže „O pohár starosty 
města“. Po celý rok byla organizována i činnost příležitostná, například Klub kamarád, různé 
soutěže, výlety, závody, zájezdy a turnaje.
    Novinkou roku bylo zahájení činnosti „Stanice volného času“, která navazuje na zkušenosti 
z Klubu kamarád. Cílem je snaha nabídnout dětem možnost sportovní a pohybové činnosti 
bez nutné registrace a povinnosti pravidelné docházky. V průběhu roku se uskutečnilo 77 pře-
vážně sportovních akcí, kterých se zúčastnilo 2 338 dětí a mládeže. Tyto akce jsou pro děti po-
řádány zdarma, hrazeny jsou Městem Chodovem.



    V době letních prázdnin se pro děti uskutečnily letní tábor v Betlému u Teplé, soustředění 
minibasketbalu v Lipové u Chebu, rybářský tábor ve Zvíkovci, letní tábor v Itálii a soustředění 
stolního tenisu ve Lhotě u Plzně.

Střední školy

Obchodní akademie

    V universální střední škole obchodně podnikatelského zaměření bylo zapsáno 232 žáků. Pe-
dagogický sbor tvořilo 17 učitelů, ředitelem školy byl ing. Valentin Cenov.
    Skutečnost, že Chodov leží na hlavním železničním tahu a má relativně dobré autobusové 
spojení se vzdálenějšími obcemi, umožňuje i dalším žákům studiu na této škole. Ubytování 
těchto žáků bylo řešeno ve spolupráci se Střední průmyslovou školou v Lokti, která spravuje 
Domov mládeže.
    Žáci se zúčastnili soutěží i dalších akcí. Žáci této školy patří mezi nejlepší na okresních či 
regionálních soutěžích a v psaní na stroji, ve středoškolské sportovní lize, v olympiádách z če-
ského i cizích jazyků, účastní se matematických soutěží. V oblasti středoškolské odborné čin-
nosti jedna žákyně chodovské obchodní akademie zvítězila až v celostátním kole.

Střední odborné učiliště strojírenské

    Střední odborné učiliště strojírenské ukončilo k 30. červnu svoji činnost rozhodnutím Mini-
sterstva školství České republiky.

Zdravotnictví – Poliklinika
    V roce 1997 probíhala jednání o způsobu financování ve zdravotnictví. Ke změně ve finan-
cování zdravotní péče došlo v červenci. V důsledku těchto změn došlo ve druhé polovině roku 
k odchodu jedné privátní lékařky a poté k odchodu dalších dvou lékařů. Pro pacienty zůstala 
v provozu pouze jediná ordinace. Důsledkem vzniklé situace byl doliv pacientů do okolí. Pro-
blém nastal s pacienty odešlých lékařů. Tyto pacienty převzala Poliklinika a poněvadž někteří 
z pacientů byli těžce nemocní, spolupracovala Poliklinika s městskou policií, která zajišťovala 
dovoz těchto pacientů k lékaři. Kritická situace byla urychleně vyřešena příchodem lékařů Ka-
mila Chámy a Miloše Mestického, který plánuje trvale zůstat ve městě a z tohoto důvodu je 
mu přednostně přidělen byt. Ordinace po odešlé lékařce se opět podařilo zprivatizovat.  Od 1. 
října došlo k zahájení registrace pacientů u praktických lékařů. Novinkou roku bylo založení 
lékařské rady, jejímiž členy jsou zástupci odborných lékařů a starosta města ing. Jan Smolka.

Stacionář pro mentálně postižené
    Vedoucí stacionáře je paní Věra Bráborcová. Ve stacionáři bylo zapsáno 23 dětí a do-
spělých. Od ledna byl změněn statut zařízení na Ústav sociální péče pro mentálně postižené 
děti a dospělé do 40 let.
    Klub pro dospělé rozšířil svou činnost o práci v dílně, kam byl přijet na částečný úvazek vy-
chovatel. Zkvalitnila se péče o děti se sluchovými vadami a začal se používat znaková řeč pro 
mentálně postižené. Byla navázána spolupráce se speciálním centrem v Plzni a v Praze. Od 
sponzora získal stacionář počítač, který využívá několik školáků ze stacionáře. Děti pravi-
delně navštěvují mikulášské koncerty pořádané ZUŠ. V roce 1997 to byl již šestý koncert a 
výtěžek koncertu byl, jako každý rok, věnován tomuto zařízení D8le stacionář spolupracoval 
s Domem dětí a mládeže, se kterým děti navštívily představení lední revue v Praze.



    V den sedmého výročí vzniku zařízení 5. 11. 1997 zahrály zdejší děti divadelní představení 
„O koblížkovi“ na jehož premiéru byli pozváni redaktoři z regionálního tisku. Zařízení pravi-
delně navštěvují žáci chodovských škola v rámci předmětu rodinná výchova.

Penzion pro důchodce
    Vedoucí penzionu paní Ludmila Pekárková.
    V penzionu žilo v roce 1997 132 občanů důchodového věku. Mužů 31 a žen 92. Z tohoto 
počtu dva zemřeli. V tomto roce zde bylo dokončeno rehabilitační centrum, kterého využívají 
nejen obyvatelé penzionu, ale také ostatní zájemci z Chodova či okolí. V roce 1997 vznikl 
v penzionu klub důchodců, který pro obyvatele penzionu a pro ostatní seniory z města připra-
vil řadu akcí. Byly to besedy, oslavy narozenin, přednášky, zábavy, mikulášské vystoupení 
žáků ZUŠ, vystoupení Junáka, vystoupení rómských dětí, předváděcí akce, zájezd do divadla 
v Karlových Varech a Praze, zájezd na zámek Litoměřice, Libochovice a Ploskovice, výlet na 
Klínovec a Boží Dar. Pravidelně každý čtvrtek zde byly od listopadu konány bohoslužby.
    Od června se začaly dovážet obědy z chodovského penzionu až do Sokolova pro tamější 
penzion, kde byla zrušena kuchyně. Za celý rok se odvezlo 5 377 obědů pro sokolovský pen-
zion a pro pečovatelskou službu do Sokolova 117. V Chodově se za rok 1997 vydalo pro 
zdejší důchodce 15 198 obědů, pro důchodce ve městě 9 301 obědů, pro chodovskou pečova-
telskou službu 8 119 obědů, pro zaměstnance penzionu 6 171 a pro ostatní 6 214 obědů. Cena 
jednoho obědu činila 29,50Kč a pro důchodce z města 26 Kč. Důchodcům byla cena oběda čá-
stečně dotována městem Chodovem (3,50/oběd)

Dům pečovatelské služby
    Vedoucí sestra paní Jitka Jiříkovicová.
    Pečovatelská služba, která sídlila v domě U Porcelánky čp. 855 se přestěhovala do pen-
zionu pro důchodce v Luční ulici, kde zřídila novou kancelář. Hlavním důvodem byl vysoký 
nájem za dosavadní prostory.

Kulturní akce pro důchodce z města
    Pro nepracující důchodce z Chodova byly  průběhu roku uskutečněny zájezdy a kulturní 
akce, uspořádané sociálním odborem Městského úřadu v Chodově. Důchodci shlédli předsta-
vení v pražském divadle v Karlíně, poslechli si vystoupení Moravanky v karlovarském Ther-
malu. Dále navštívili Černé jezero a Pancíř na Šumavě, Máchovo jezero, Doksy, Lázně Kynž-
vart, Mariánské Lázně, Teplou, Klášter, hrad Karlštejn, Beroun, Krásný Dvůr v Horovicích. 

Sociální péče
    Sociálně slabým občanům byly poskytovány sociálním odborem Městského úřadu v Cho-
dově sociální dávky. Byly poskytovány rodinám s dětmi, starým a zdravotně postiženým obča-
nům a také nezaměstnaným. Dávky byly vyplaceny 587 klientům ve výši 5 736 985 Kč, které 
byly Městu převedeny formou státní dotace.

Údaje o obyvatelstvu
    V tomto roce byl zaznamenán nepatrně nižší počet obyvatel města Chodova proti roku 
1996. K 31. prosinci 1997 bylo registrováno 15 183 občanů, z toho 7 507 mužů a 7 676 žen. 
Přechodně žijících obyvatel bylo zaevidováno 144 a trvale 15 039. Ve Staré Chodovské žilo 
202 občanů.
    Sňatek uzavřelo 82 párů, narodilo se 70 dětí a 49 lidí zemřelo. Nejstarší občankou je paní 
Augusta Štegová, která se v roce 1997 dožila již 97 let.



Závěr

    Začátkem července postihla Moravu a Slezsko ničivá povodeň. Tato živelná katastrofa si 
vyžádala kromě mnoha miliónových škod daň nejkrutější – lidské životy. Z nejrůznějších míst 
republiky byla postiženým oblastem poskytována humanitární a finanční pomoc. Byla nasa-
zena armáda, sjížděli se dobrovolníci z řad policie, hasičů, aby zde pomáhali při evakuaci ob-
yvatelstva, záchraně životů, ochraně majetku a později při odstraňování následků živelné po-
hromy.
    Také město Chodov reagovalo na vzniklou situaci a nabídlo městu Přerov a jeho okolí po-
moc.
    Obyvatelé Chodova byli o mimořádné situaci pravidelně informování prostřednictvím 
městského rozhlasu a úřední tabule Katastrofa vyvolala solidaritu chodovských občanů s po-
stižnými, a proto uspořádali finanční a materiální sbírku. Celkem občané darovali 104 780 Kč.
    Na pomoc Přerovsku odjela desetičlenná zásahová jednotka hasičského sboru a čtyřčlenná 
posádka strážníků Městské policie, kteří v postižených oblastech pomáhali při záchranných a 
bezpečnostních akcích. Technické služby vyslaly do Přerova cisternu pro zásobování pitnou 
vodou. Zároveň byla vyslána dvě vozidla s materiální pomocí, byly to především spací pytle, 
deky, chléb, balená pitná voda, sušené a trvanlivé mléko a dále lopaty, krumpáče, rukavice, 
košťata a podobně.
    Z podnětu města Chodove se uskutečnil týdenní pobyt 27 dětí z Přerova a Troubek, jejichž 
rodiče odstraňovali nejhorší následky ničivých záplav. Děti byly ubytovány ve 3. mateřské 
škole, dozor zajišťovali pedagogové a dobrovolníci z města. O bohatý program se postaraly 
různé organizace, například odboráři ze Sokolovské uhelné a. s., sportovci, Junáci, kynolo-
gové, hasiči a další. Stravování těchto dětí zajišťovaly pracovnice 3. mateřské školy a další do-
brovolníci. Z řad občanů bylo dětem věnováni 2.100 Kč, oblečení dárky a hračky. Obyvatelé 
zdejšího penzionu darovali 10 860 Kč.
    Městu Přerovu věnovalo naše město finanční pomoc na výši 40 000 Kč a částku 10 000 Kč, 
kterou ze svého rozpočtu uvolnili odboráři městského úřadu v Chodově. Dalších 60 000 Kč 
bylo převedeno na konto Červeného kříže.
    Odezvou na poskytnutou pomoc bylo poděkování obyvatel Přerovska prostřednictvím tisku.

  

  Zápis pro kroniku byl schválen radou Městského úřadu dne 15. září 1998.

    Zápis zpracovala a provedla Jana Hrebeňáková, kronikářka od r. 1990.




